
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 124 af 17. september 2015 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er baggrunden for, at SKAT ikke i sine aktivitetsplaner (Styrket regelefterlevelse på 

skatteområdet) for 2014 og 2015 har opsat et indsatsprojekt vedrørende kontant refusion 

af udbytteskatter på baggrund af, at de udbetalte beløb var i kraftig stigning? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”I forordet til planen Kontrolaktiviteter 2015, der er oversendt til SAU alm del. Bilag 99 

(2014-2015, 1. samling) fremgår det, at ”I 2015 forventer Skatteministeriet, at borgere og 

virksomheder betaler omkring 920 mia. kr. i skatter, afgifter, moms og told”. De kontrol-

aktiviteter, der indgår i kontrolaktivitetsplanen, er som udgangspunkt rettet mod den 

ubeskattede del af samfundsøkonomien(skattegabet), som ligger ud over de omkring 920 

mia. kr., og aktiviteterne er tilrettelagt med henblik på at opnå størst mulig effekt på skat-

tegabet.  

  

SKAT havde ved planlægningen af kontrolaktiviteter i 2014 og 2015 ikke fokus på refusi-

on af udbytteskatter.  

 

Det fremgår af redegørelsen af 24. september 2015 fra Intern Revision om SKATs admi-

nistration af udbytteskat og refusion af udbytteskat, at der kunne være indikationer på, at 

der var stigninger i refusionsudbetalinger, der ikke umiddelbart kunne forklares. SKAT vil 

som følge heraf tage en række initiativer, herunder også igangsætte nye projekter med 

kontrolaktiviteter rettet mod dette område." 
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